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Opvang vluchtelingen
Op dit moment lukt het niet om alle 
vluchtelingen opvang en begeleiding te bieden 
met de kwaliteit en voorzieningen die het COA 
hanteert. De asielopvang staat onder druk. In 
het hele land is er een groot tekort aan reguliere
opvangplekken.  Op dit moment bereidt 
staatssecretaris Van der Burg de spreidingswet 
voor. Deze zal binnenkort voorgelegd worden 
aan de Tweede en Eerste kamer. Zoals het nu 
beschreven is, is in de wet een cyclus voorzien 
waarin elke twee jaar opnieuw een 
raming/verdeling gemaakt wordt met het aantal 
‘benodigde opvangplekken’ voor de komende 
twee jaar. Er wordt dan een indicatieve verdeling
gemaakt naar het benodigde aantal 
opvangplaatsen per gemeente. Op provinciaal 
niveau vindt afstemming plaats over de 
verdeling binnen de provincie. Als er in deze 
vrijwillige ronde onvoldoende plekken worden 
aangeboden, moeten de resterende benodigde 
opvangplekken niet over alle gemeenten worden
verdeeld, maar alleen over gemeenten in 
provincies die achterblijven.
Uiteraard is er nog veel onzeker over deze wet, 
mede gezien het advies van de Raad van State. 
Tegelijk ligt er een grote uitdaging in Nederland 
en zal een eventuele invoering van de wet veel 
gevolgen hebben voor de provincies en de 

G. Heldoorn/SGP 1) Binnen de provincie wordt gewerkt aan 
Plan Utrecht. Hierover heeft u eerder een 
raadsinformatiebrief ontvangen. Utrecht 
heeft, net als elke andere provincie, een 
Provinciale Regietafel Migratie & Integratie 
(PRT) onder verantwoordelijkheid van de 
Commissaris van de Koning. De PRT zet 
zich in om de grote opgaven in de asielketen 
in samenwerking op te pakken. Alle 
gemeenten in Nederland staan voor een 
grote en groeiende opgave met betrekking tot
de opvang van asielzoekers, vluchtelingen en
de huisvesting van statushouders. Om deze 
opgaven het hoofd te bieden trekken de 26 
Utrechtse gemeenten en de provincie in 
gezamenlijkheid op. In lijn met de tot nog toe 
gevolgde aanpak in Utrecht, wil de PRT 
Utrecht met het toewerken naar een nieuwe 
bestuursovereenkomst bewust een stap 
vooruitzetten.

2) Het college is zich terdege bewust van de
huidige situatie rondom asielopvang. De 
gemeente Woudenberg neemt haar 
verantwoordelijkheid daar waar zij, op dit 
moment, hier de mogelijkheid voor heeft. 
De plaatsing van statushouders gaat in 

M. Jansen | T. Zeeuwe
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gemeenten. Mocht de wet niet doorgaan, de 
kans van minder vrijblijvendheid bij asielopvang,
is sowieso groot.

Vragen
• Wordt er op dit moment binnen de provincie  
Utrecht al gesproken over mogelijke 
consequenties van de spreidingswet en wat dit 
betekent voor de gemeenten in de provincies? 
Zo ja, zijn er al richtingen bekend waar de 
provincie aan denkt?

• Wat is de visie van het college van 
Woudenberg? Ziet het college mogelijkheden 
voor Woudenberg om een rol te spelen in 
ontstane situatie rond asielopvang, zodat dwang 
wellicht voorkomen kan worden?

• Op dit moment gaat de wet uit van duurzame 
opvanglocaties van minimaal 100 personen. Hoe
kijkt het college naar deze ontwikkeling? Ziet het
college mogelijkheden voor Woudenberg om 
deze aantallen te realiseren?
• Op dit moment wordt ook in Woudenberg de 
ruimtelijke puzzel gelegd. Wordt hierbij de 
mogelijke invoering van de spreidingswet (en 
dus locatie voor opvang van minimaal 100 
asielzoekers) meegenomen?

Woudenberg, mede door de gezamenlijke 
inzet met Omnia Wonen op dit vlak, goed. 
Sinds kort is er een kleinschalige Nidos 
locatie in Woudenberg waar minderjarige 
statushouders worden gehuisvest. Beide 
leveren een belangrijke bijdrage aan de 
broodnodige doorstroming in de asielketen.

Recent heeft de staatssecretaris een 
dringende oproep gestuurd met het verzoek
voor de realisatie van voorportaal- of 
doorstroomlocaties. Afgelopen week heeft 
het college besloten dat Woudenberg hier, 
gelet op de gevraagde aantallen 500+, 
beschikbaarheid van locaties en de huidige 
staat van de organisatie, geen aanbod in 
kan doen.

Wel wordt er op dit moment ambtelijk 
gewerkt aan het in kaart brengen van 
mogelijke locaties waar voor een langere 
periode een opvanglocatie gevestigd kan 
worden. Daarbij wordt ook gekeken naar 
mogelijke koppelingen met bijvoorbeeld 
spoedzoekers (mensen die dringend op 
zoek zijn naar een woning). Naast de 
ruimtelijke inventarisatie, wordt ook bezien 
wat de impact is op onze voorzieningen, 
zoals gezondheidszorg en onderwijs, en de 
ambtelijke organisatie.

3) Zie het antwoord hierboven. Op dit 
moment werken wij aan het in kaart 
brengen van mogelijke locaties en daarbij 
wordt ook gekeken naar welke 
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mogelijkheden er zijn qua aantallen.

4) Bij het in kaart brengen van de 
mogelijkheden is een beleidsadviseur 
ruimtelijke ontwikkeling aangehaakt zodat 
integraal gekeken wordt naar de 
(on-)mogelijkheden.

Wijziging van ontwikkelplannen met 
betrekking tot het perceel gelegen aan de 
Middenstraat waar voorheen de firma 
Hofland was gevestigd
Is het college bekend met de wijziging van 
ontwikkelplannen met betrekking tot het perceel
gelegen aan de Middenstraat waar voorheen de 
firma Hofland was gevestigd? Begin dit jaar is 
een voorlichtingsavond georganiseerd voor 
omwonenden en ander belangstellenden waarin 
de plannen zijn gepresenteerd om deze locatie 
te her-ontwikkelen en aldaar een 
appartementencomplex te realiseren voor 
mensen die lichte zorg behoeven. Recent 
ontvangen informatie van omwonenden duidt 
erop dat de plannen zijn stilgelegd voor de 
komende 5 tot 7 jaren en dat de bestaande 
opstallen voor andere doeleinden worden 
verhuurd door de eigenaar. Kan het college 
aangeven of zij hiervan op de hoogte zijn en 
welke redenen ten grondslag liggen om niet 
conform de gepresenteerde plannen te her-
ontwikkelen? Kan het college aangeven of nog 
communicatie hierover met omwonenden en 
belanghebbenden door de eigenaar gaat 
plaatsvinden? Past de mogelijke verhuur binnen 

J. Westenberg, 
GBW

Na de behandeling van een principe 
verzoek, is de initiatiefnemer vorig jaar 
zomer met een participatie traject gestart 
en heeft een verzoek om 
afwijkingsvergunning, doormiddel van een 
projectbesluit ingediend.

Bij de beoordeling van de 
indieningsvereisten van deze aanvraag 
hebben wij geconstateerd dat de aanvraag 
op onderdelen nog niet compleet was.

Wij hebben aangeven wat er nog ontbreekt, 
wij hebben daar met enige regelmaat 
contact over, maar hebben tot nu toe de 
aanvullende stukken niet ontvangen.

Naar aanleiding van deze vraag hebben wij 
de eigenaar gesproken, deze geeft aan dat 
het haalbaar maken van het plan en het 
vinden van een passende zorgpartij lastig is 
en dat hij daarmee inderdaad aan het 
nadenken is over alternatieven voor de 
locatie. Welke is nog niet bekend.

Op het moment dat zeker is dat het 
oorspronkelijke plan niet haalbaar en 

H. Molenaar | K. Kuperus
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de vergunningen welke op het perceel rusten?

Ik verzoek om deze vraag als urgent aan te 
merken omdat deze informatie de fractie van 
Gemeentebelangen zeer recent heeft bereikt, en
binnenkort het zomerreces aanbreekt. Voor 
omwonenden en andere belanghebbenden heeft
het antwoord grote betekenis.

realistisch is, zal men de lopende aanvraag 
in trekken, wij gaan ervan uit dat men dan 
ook de buren zal informeren.

Binnen de huidige bestemming kan het 
perceel binnen de bestemming Detailhandel
gebruikt worden.


